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ABSTRACT 

In this research, the elastic and plastic analyses of unbraced 2D 

steel frames were carried out in order to study their structural behavior. 

The first and second order elastic and plastic analysis 2D frames were 

considered in this research. The first and second order analysis of plane 

frames were carried out using Mastan2 and SAP 2000 and the 

comparison of analysis results was done. The critical load factors were 

determined using mechanism method, which was programmed in 

MATLAB code. The results of these factors for each 2D frame using 

MATLAB code were compared with that obtained by Mastan2 and SAP 

2000.The plastic analysis of unbraced  frames were carried out using 

elastic-plastic hinge method. The elastic and plastic design of plane 

frames were done using Excel spread sheet. The comparison of analysis 

results between the Mastan2 and SAP 2000 was about (-22.79 – 16.25) % 

for bending moments,(-11.06 – 4.56)% for shear forces,(-18.89 – 

24.61)% for deflections and (-6.35 – 2.56)% for axial forces. The plastic 

design of plane frames gives sections smaller than elastic one.  
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 تجريدال
 لدراسة ةمقيدالغير  ثنائية الابعاد اجراء التحميل لميياكل الفولاذية تم البحث ىذا فى

جة المدن من الدر و التحميل المرن  ىذا البحث اخذ فى الاعتبار كما ليا. المدنو  المرن السموك

تم تحميل اليياكل الفولاذية بواسطة التحميل المرن والمدن من الدرجة  الاولى والثانية ليذه اليياكل.

كما تم مقارنة النتائج  SAP 2000و  MASTAN2الاولى والثانية باستخدام برنامجى 

المتحصل عمييا. تم حساب معامل الانييار لميياكل باستخدام طريقة الية الحركة وذلك نمذجتيا 

 MATLAB. تمت مقارنة النتائج المتحصل عمييا من برنامج  MATLABبواسطة برنامج 

تم اجراء . MASTAN2و برنامج   SAP 2000تمك المتحصل عمييا بواسط برنامج مع

المدنة. كما تم اجراء  –ميل المدن لميياكل الغير مقيدة باستخدام طريقة المفاصل المرنة التح

كما وجد ان الفرق فى نتائج التحميل باستخدام التصميم المرن والمدن باستخدام برنامج الاكسل. 

 لمعزوم،(16.25 – 22.79-)% يتراوح من   SAP 2000وبرنامج   MASTAN2برنامج 

  % لمقوى المحورية2.56 – 6.35-)لقوى القص،)% (4.56 – 11.06-)

. كما وجد ان التصميم المدن يعطى مقاطع صغيرة للانحراف %(24.61 – 18.89-)و

 لمعناصر الانشائية مقارنة مع التصميم المرن. 
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